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PLANENS SYFTE 

Syftet med detaljplanen är att upphäva del av 
områdesbestämmelsen OA_5 och möjliggöra för omvandling av 
fritidsbebyggelse till permanentbostäder 

SAMMANFATTNING AV YTTRANDEN 

Samrådsredogörelsen är en redovisning av synpunkter, så 
kallade yttranden, som inkommit vid samråd av planförslaget. 
Samrådsredogörelsen redogör även för vilka förändringar som 
gjorts i planhandlingen efter samråd. 

Även synpunkter som inte lett till någon förändring är 
redovisade och kommenterade för att förklara de 
ställningstaganden som gjorts.  

HUR SAMRÅDET HAR BEDRIVITS 

Ett förslag för upphävande av områdesbestämmelse har varit 
utsänt på samråd 16 november 2020 – 18 december 2020. 
Under samrådstiden inkom 9 yttranden. Efter samrådstiden 
inkom 1 yttrande från Naturskyddsföreningen i Hällefors med 
kompletteringar till sitt första yttrande, de begärde även 
förlängning av svarstiden. Totalt inkomna yttranden under 
samråd var 9 varav 8 med synpunkter.  

I detta dokument följer inkomna yttranden. Om ett yttrande 
varit långt kan det ha sammanfattats vilket i så fall framgår i 
texten. Till vänster är det inkomna yttrandet och till höger en 
kommentar från Stadsbyggnadskontoret. Samtliga yttranden 
finns att läsa i sin helhet på Stadsbyggnadskontoret. 

 

 

 

FÖRÄNDRINGAR EFTER SAMRÅD 

Området för upphävande har ändrats till att omfatta endast en 
mindre del av områdesbestämmelsen, den med beteckningen B 
avseende fritidsbostadsändamål. I planbeskrivningen har texten 
anpassats till den nya planområdesgränsen, vilket innebär att 
bland annat syftet och konsekvenserna av förslaget till 
upphävande har bearbetats om.  

Inkomna synpunkter under samråd har också resulterat i en del 
ändringar och justeringar i planhandlingarna, både i plankarta 
och planbeskrivning. 

I text och i rubriker har detaljplan ersatts med 
områdesbestämmelse. I planförslaget och i 
konsekvensbeskrivningen har skrivelser som syftar till att ny 
exploatering kommer att öka och att byggnation kan komma att 
ske på platser som tidigare inte var tillåtna tagits bort. Under 
rubriken riksintressen har påverkan på riksintresse för 
friluftsliv utvecklats. En VA-utredning har genomförts och 
arbetats in i planhandlingarna, exempelvis har 
miljökvalitetsnormer för vatten utretts och lagts till i 
planbeskrivningen.  

På plankartan har bestämmelse för upphävande lagts till. 

 

Malena Eriksson Högvall  Hannes Jonsson               Isabella Lohse 

Planarkitekt  Planarkitekt  Enhetschef 
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INKOMNA YTTRANDEN UNDER SAMRÅD 

MYNDIGHETER 

LÄNSSTYRELSEN ÖREBRO LÄN 

 

KOMMUNENS KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

Planområdet har minskats sedan samrådet.  

Kommunen anser att en övergripande VA-plan för kommunen 
inte är nödvändig i upphävandet av del av 
områdesbestämmelsen OA_5. Nyexploatering av bostäder 
bedöms som osannolik då området endast utgörs av en 
bostadstomt. 

Den VA-rapport som tagits fram av Sweco (2022) bedömer att 
ett upphävande av områdesbestämmelsen kan genomföras 
utan att riskera att medföra en otillåten statusförsämring på 
vattenmiljöer.  

Övriga strategiska dokument bedöms ej som nödvändiga för 
detta upphävande.  

 

I VA-rapporten gjord av Sweco (2022) utreds hur ett 
upphävande av områdesbestämmelsen kan komma att 
påverka miljön samt människors hälsa och säkerhet. 
Slutsatsen i denna rapport är att ett upphävande av 
områdesbestämmelsen OA_5 inte kommer leda till en negativ 
inverkan på miljön eller på människors hälsa och säkerhet.  
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Se kommentar ovan.  
 
 
Nyexploateringen av bostadsbebyggelse bedöms inte som sannolik 
då området endast utgör en bostadstomt. Utifrån detta bedöms 
konsekvenserna för hälsa och säkerhet utifrån ökat bebyggelsetryck 
och anordnande av enskilda vatten- och avloppslösningar inte vara 
aktuell.  
 
 
 
 
 
 

VA-utredningar har genomförts för de områdesbestämmelser som 
kommunen nu har för avsikt att upphäva. VA-utredningarna visar på 
och belyser de problem som kan uppstå i samband med upphävande 
vilket leder till att kommunen kan vidta de åtgärder som är 
nödvändiga för att säkerställa en bra dricksvattenförsörjning.  

 
 
 
 
 

Riksintresse för kommunikationer berörs inte längre av 
planområdet. Riksintresse för friluftsliv har omarbetats.  

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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MKN för vatten bedöms utifrån Sweco:s utredning (2022) 
inte påverkas negativt. Planbeskrivnigen har kompletterats 
med detta.  
 
 
Då planområdet har minskats finns inte nu några 
förutsättningar för att området inrymmer fornlämningar. 
Skulle fornlämning påträffas hanteras det enligt gällande 
lagar. 

 
 
 
 
Kommunen bedömer att en detaljplan inte behöver ersätta 
upphävandet av del av områdesbestämmelsen OA_5 då 
området endast berörs av en bostadsfastighet.  

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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Syftet har omformulerats och nu framgår det varför kommunen 
vill upphäva del av områdesbestämmelsen.  

Kommunen håller med om missvisningen i rubriken och har 
reviderat den.  

 

Plankartan har uppdaterats med en bestämmelse om att del av 
områdesbestämmelsen upphävs.  

 

 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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LANTMÄTERIET

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rubriken samt resterande del av planbeskrivningen har gåtts 

igenom och reviderats.  
 

 

 

 

 

Plankartan har uppdaterats med en bestämmelse om att del av 
områdesbestämmelsen upphävs.  

 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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TRAFIKVERKET 

 

 

  

Ingen ny bygglovsansökan eller planläggning för ny 
bebyggelse eller nya anslutningar till det statliga vägnätet 
sker i samband med upphävandet av områdesbestämmelsen. 
Kontakt med Trafikverket kommer även i fortsättningen ske i 
samband med bygglov. 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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KOMMUNALA REGIONALA ORGAN 

MILJÖKONTORET 

 

 

 

 
 

Planområdet har minskats sedan samrådet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nyexploateringen av bostadsbebyggelse bedöms som ytterst 
begränsad då planområdet nu innefattar endast en 
bostadsfastighet.  
 
 
 
 
Planområdet består utav endast en bostadsfastighet vilket 
innebär att planområdet inte kommer byggas ut mer. Det 
leder till att en risk- och konsekvensanalys för maximal 
utbyggnation och risker för människors hälsa kopplad till 
utbyggnationen av enskilda avlopp inte anses vara 
nödvändig. 
 
 
 
 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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De VA-utredningar som gjorts kan ligga till grund för en bedömning av 
utbyggnad av VA-nätet i kommunen. 

 
Olika sjöar och vattendrags fysikaliska och kemiska förhållanden bedöms 
inte påverkas negativt utifrån att del av områdesbestämmelsen OA_5 
upphävs. Ny bebyggelse ska enligt översiktsplanen främst ske i kommunens 
verksamhetsområden, men undantag kan ske. Även Länsstyrelsen slår fast 
att förslaget till upphävande av områdesbestämmelsen OA_5 inte strider 
mot översiktsplanen.  
 
 
Behovsbedömningen står fast och kommunen anser att en 
miljökonsekvensbeskrivning inte är nödvändig då upphävandet inte 
riskerar att leda till en betydande miljöpåverkan. Däremot har påverkan på 
miljökvalitetsnormer undersökts och beskrivits i planbeskrivningen.   

 

 

 

SWECO:s utredning visar att ett upphävande av den aktuella 
områdesbestämmelsen med god marginal inte påverkar MKN för Sör-Älgen 
negativt.  

 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRBUNDET BERGSLAGEN

 

 

Planområdet har minskats sedan samrådet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Planområdet innefattar endast en bostadsfastighet vilket innebär att ny 
exploatering inte är aktuell och övrig påverkan får anses som ytterst 
begränsad. 

 

 

 

 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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Planområdet har minskats och innefattar nu endast delar som ligger 
utanför naturreservatet. Hanteringen av bygglov på platsen kommer ske 
på samma sätt som i övriga delar av kommunen utan 
områdesbestämmelser och utanför planlagt område. Vidare hanteras 
dessa frågor inom ramen för bygglovet även när områdesbestämmelser 
finns på platsen. 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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REGION ÖREBRO LÄN

 
 
 
Planområdet har minskats sedan samrådet.  

 
 
 
 
 
Planområdet innefattar nu endast en bostadsfastighet och sannolikheten för 
ny exploatering anses därmed obefintlig. Vid varje bygglovsprövning kommer 

en helhetsbedömning ske för att säkerställa att ombyggnation är lämplig. 
 

 

 

 

Planområdet innefattar nu endast en mindre del av riksintresset och gäller 
bara för en redan bebyggd bostadsfastighet. Påverkan på riksintresset har 
också omformulerats och beskrivits i planbeskrivningen. 

 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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Då planområdet minskats sedan samrådet bedöms inte upphävandet av del av 
områdesbestämmelsen ha någon negativ påverkan på omgivningen. 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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SAKÄGARE OCH ÖVRIGA YTTRANDEN 

KARLSKOGA ENERGI OCH MILJÖ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lägsta plushöjd för byggnation regleras inte i 
områdesbestämmelsen och kommer inte påverkas 
av upphävandet. Dock en viktig synpunkt för 
framtida bygglov. 

KOMMUNENS KOMMENTARER 
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NATURSKYDDSFÖRENINGEN 

 

KOMMUNENS KOMMENTARER 

Planområdet har minskats sedan samrådet.  

 

Nyexploateringen av bostadsbebyggelse bedöms som ytterst begränsad, 
planområdet har minskats till att endast innefatta en redan bebyggd 
bostadsfastighet.  

 

Enligt SWECO:s utredning (2022) kommer inte vattenkvalitén i Sör-Älgen 
kopplat till MKN försämras vid upphävande av aktuell 
områdesbestämmelse. 
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KOMMUNENS KOMMENTARER 

Detta yttrande är ett komplement från Naturskyddsföreningen i Hällefors 
som har inkommit efter samrådet. Kommunen gör bedömningen att detta 
yttrande ska tas hänsyn till då Naturskyddsföreningen bedöms vara en 
viktig samrådspart i och med all natur som finns inom 
områdesbestämmelserna i Hällefors.  

Swecos VA-utredning visar att ett upphävande av områdesbestämmelsen 
inte föranleder försämrad vattenkvalité i sjön Sör-Älgen. 

Det område som nu planeras att upphävas ligger i yttre gränsen för 
riksintresset för friluftsliv, som innefattar ett mycket stort område, och är 
en redan bebyggd bostadsfastighet. 

Skogsbruket regleras inte genom områdesbestämmelsen. 

Kommunen bedömer att en VA-plan inte är nödvändig för att kunna 
upphäva del av områdesbestämmelsen för Sör-Älgens Camping.  

 

Syftet med upphävandet av områdesbestämmelsen är att möjliggöra för att 
i första hand bygga om sitt fritidsboende till permanentboende. Ny 
exploatering av orörd mark är ej möjlig. 
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Planområdet har minskats och innefattar nu endast en bostadsfastighet. Det 
berörda området ligger utanför Hökhöjdens naturreservat. Swecos VA-
utredning visar på att miljökvalitetsnormerna för Sör-Älgen inte kommer 
försämras vid upphävande av områdesbestämmelsen. Då upphävandet 
endast gäller en bostadsfastighet så kommer ytterligare exploatering inte 
vara möjlig utan endast utbyggnad på befintlig tomt i en bygglovsprocess.  

KOMMUNENS KOMMENTARER 


